# 兒童權利小組委員會 Subcommittee on Children's Rights

# 在2017年6月20日會議上 就議程項目"對聾/弱聽兒童的支援措施"通過的議案 Motion passed under the agenda item "Support measures for Deaf and Hard-of-Hearing children" at the meeting on 20 June 2017

## <u>議案措辭</u>

根據2014年政府統計署第62號專題報告書-殘疾人士及長期 病患者的資料顯示,香港整體人口25.5%可接受大專教育, 但只有6.1%聾生/弱聽人士可接受大專教育。本委員會促請 教育局立即檢視現時教育系統內(包括小學、中學、職業訓練 學校、大學)的手語授課情況,並加強對聾/弱聽學生的實質 支援。

(邵家臻議員動議)

### **Wording of the Motion**

### (Translation)

According to the information in the "Special Topics Report No. 62-Persons with disabilities and chronic diseases" published by the Census and Statistics Department in 2014, 25.5% of the total population in Hong Kong may receive tertiary education, but only 6.1% of deaf and hard-of-hearing persons may do so. This Subcommittee urges the Education Bureau to immediately review the situation of teaching by sign language under the existing education system (including primary and secondary schools, vocational training schools and universities), as well as strengthen the provision of substantial support for deaf and hard-of-hearing students.

(Moved by Hon SHIU Ka-chun)